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Bemutatkozás 

 

Márkus Mariann vagyok, harmadéves szomatopedagógia és pszichopedagógia 

szakirányos hallgató. 1994. január 11-én születtem Budapesten. Óbudán nőttem 

fel, jelenleg is a III. kerületben élek. 

 

Általános iskolai éveimet szintén Óbudán töltöttem a Harrer Pál utcai Általános 

Iskolában, ahol többek között a Commenius program keretében részt vettem egy 

nemzetközi projektben, mellyel elutazhattam Franciaországba. Ebben az 

időszakban 4 évig versenyszerűen röplabdáztam, rengeteg közös siker során 

alakult ki bennem a csapatmunka szeretete, egy csapathoz való tartozás igénye. 

 

Középiskolai tanulmányaimat az Óbudai Gimnázium négy évfolyamos nyelvi 

tagozatán végeztem. Ennek köszönhetően a gimnázium utolsó évében az 

érettségivel párhuzamosan sikerült angolból és franciából középszintű 

nyelvvizsgát tennem. 

 

A gimnáziumi évek alatt megfogalmazódott bennem, hogy emberekkel 

szeretnék foglalkozni, szebbé, jobbá tenni életüket. Ezt továbbgondolva az 

érettségi évében döntöttem el, hogy gyógypedagógiát szeretnék tanulni. Ezt 

máig életem egyik legjobb döntésének tartom. Mikor 2012-ben a Karra jöttem, 

csak az volt bizonyos, hogy a pszichopedagógia érdekel és az állattal asszisztált 

terápiák. A mai napig célom részben úgy segíteni az embereken, hogy 

megismertetem velük az állatok jótékony hatását, melyet saját gyermekkorom és 

eddigi életem során magam is rengetegszer tapasztaltam. Ezekből a személyes 

tapasztalatokból merítve ásom bele magam egyre inkább az állattal asszisztált 

terápiák témakörébe. A pszichopedagógia szakirány mellett a 

szomatopedagógiát választottam, mely döntésben nagy segítségemre volt az első 

féléves intézménylátogatás. Azóta sem tudom, melyik szakirányomat szeretem 

jobban, és hogy melyik területen szeretnék elhelyezkedni, az még a jövőben fog 

kialakulni. 

 

Már elsőéves hallgatóként érdekelt a közélet.  Februárban jelentkeztem 

seniornak, a sikeres felvételi után részt vettem a felkészítésen, csapatépítéseken, 

ahol rengeteg tapasztalatot és élményt szereztem. Ezen hónapok során igazi 

csapattá kovácsolódtunk a seniorokkal és a Természettudományi Kar 

matematika szakos mentoraival.  A 2013-as gólyatáborban már csapatot 

vezettem seniortársammal és a matematika szakos mentortársaimmal. Ez a 

munka a félév során tovább folytatódott, segítettük a gólyákat az első hetekben, 
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hónapokban. A seniorlét során még inkább megtanultam csapatban dolgozni és 

váratlan helyzetekben helytállni, a problémákat megoldani. 

 

A 2013 novemberi alakuló küldöttgyűlésen az új csapatban gazdasági alelnöki 

tisztségben indultam a választásokon. A Küldöttgyűlés egyhangúlag 

megszavazta az elnököt és csapatát, így 2013 novemberétől gazdasági alelnöki 

tisztséget töltöttem be a Bárczi Gusztáv Gyógypedagógiai Kar Hallgatói 

Önkormányzatának (továbbiakban: BGGyK HÖK) elnökségében. Már az első 

hónapban részt vettem a Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciájának 

(továbbiakban: HÖOK) őszi vezetőképzőjén, ahol az alapozó szekcióban 

rengeteg új ismerettel gazdagodhattam a hallgatói önkormányzatok 

működéséről. 

 

Gazdasági alelnökként elsődleges szempont volt számomra a törvényes, 

szabályos működés. Legjobb tudásomnak megfelelően cselekedtem és láttam el 

állandó, olykor váratlan feladataimat. Mindig együttműködtem a BGGyK HÖK 

és az ELTE Egyetemi Hallgatói Önkormányzat (továbbiakban: EHÖK) 

tisztségviselővel. Rendszeresen részt vettem az EHÖK Küldöttgyűlésein, az 

EHÖK Gazdasági Bizottságának ülésein, a BGGyK HÖK elnökségi ülésein 

illetve a Kari Tanács ülésein. Hallgatói Önkormányzatunk elnökével szoros 

együttműködésben dolgoztunk, rengeteget egyeztettünk, ezek által betekintést 

nyerhettem az elnöki tisztséggel járó feladatokba is. 

Részt vettem több képzésen is, köztük a kari vezetőképzőnkön, a Gazdasági 

Bizottság vezetőképzőjén és az EHÖK vezetőképzőjén is. Ezek a szakmai 

fejlődés mellett rengeteg új ismeretet és sok új ismeretséget is nyújtottak. 

 

Egy éves alelnöki hallgatói önkormányzati munkám során aktívan részt vettem 

az Educatio kiállításon, a kari nyílt napon, és immár a második ELTE Feszten.  

2014 nyarán az Egyetemisták és Főiskolások Országos Turisztikai Találkozóján 

(EFOTT), a Nyíltan a fogyatékosságról (NYAF) érzékenyítő programunkkal 

próbáltuk meg közelebb hozni a fesztiválozó fiatalokat a fogyatékossággal élők 

világához.  

A GyógyMatek Gólyatábor 2014 eseményen programfelelősként dolgoztam, 

ami egy egészen új oldalát mutatta meg a gólyatábori életnek. A tábor során 

igyekeztem aktívan hozzájárulni, a programok előkészületeihez és az események 

gördülékeny lebonyolításához, hogy a gólyáknak pozitív élmény legyen a 

táborban töltött közel egy hét. 

 

2014 decemberében a tisztújító küldöttgyűlésen elnökjelöltként indultam a 

választásokon, melyen a Küldöttgyűlés egyhangúlag bizalmat szavazott 

csapatomnak és nekem. Így 2014. december 1. óta töltöm be a BGGyK HÖK 
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elnöki tisztségét. Elődöm munkáját követve célom volt, egy szabályos, átlátható 

működés fenntartása, a hallgatói érdekképviseletnek lehetőségeinkhez mérten a 

legmagasabb szintű megvalósítása.  Megválasztásomat követően az első 

nagyobb kihívás még abban a hónapban a Kitárt Ajtók Ünnepének 

megszervezése és lebonyolítása volt, mely Karunkon egy jelentős 

programsorozat, széleskörű célcsoporttal. Decembertől rendszeresen részt 

vettem a Dékáni Tanács ülésein, az EHÖK Elnökségi üléseken, a Szenátus és a 

Kari Tanács ülésein illetve egy alkalommal a Pedagogikum Központ Vezető 

Testületének ülésén képviseltem a hallgatókat. Rendszeresen megtartottam a 

BGGyK HÖK Elnökségi üléseit, melyeken igyekeztem mindenről tájékoztatni 

csapatom tagjait, amit követően törekedtünk a közös gondolkodásra minden 

tekintetben. 

 

Az elmúlt időszakban a HÖK reformok véglegesítése mellett, az 

Alapszabályírás koordinálása volt az egyik fő feladatom elnökként. További 

kihívás elé állított a Magyar Akkreditációs Bizottság 5 évente lezajló 

intézményakkreditációs eljárása, mely jelenleg is folyamatban van. Ennek 

keretében márciusban a kari látogatások sikeresen lezajlottak, melynek hallgatói 

illetve kari hallgatói önkormányzati érintettségét elnökként koordináltam. Az 

ehhez szükséges háttéranyagok áttanulmányozása révén még több ismeretet 

szereztem a kari és egyetemi működésről.  

Úgy vélem ezek a kihívások, megoldandó feladatok amellett, hogy nagyon sok 

időt és ráfordított energiát kívánnak meg, rengeteg tapasztalatot adnak ahhoz, 

hogy a jövőben még inkább helytállhassak elnökként. 
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Terveim, elképzeléseim 
  

 

Novemberben írt elnöki programomból idézve: 

 „Az átfogó újragondolás mentén, Alapszabály módosítás is szükséges, mely 

kiterjed a részönkormányzatok alapszabályaira is. Ez az elkövetkezendő 

hónapok egyik fontos feladata lesz. Továbbá a reformokhoz kapcsolódóan egy 

minden területet érintő, globális hallgatói kérdőív kidolgozása van folyamatban, 

melynek alapjai már megfogalmazódtak. Ennek részletesebb kidolgozása és 

továbbgondolása szintén az elkövetkezendő időszak része lesz.” 

 

Örömmel írhatom le, hogy ez sikeresen megtörtént, melyet részletesebben alább 

fejtek ki. 

 

Nehéz és kimerítő időszakot tudhatunk magunk mögött az elmúlt hónapok 

tekintetében. A HÖK reformok sikeres megvalósítása rengeteg munkával, 

időráfordítással és energiával járt, melynek részeként a részönkormányzati 

Alapszabály módosításokra, újításokra is sor került. Többek között a BGGyK 

HÖK Alapszabálya is teljesen megújult, egy szigorúbb, demokratikusabb 

alapszabályt sikerült megalkotnunk, melyben a választási körzetek és az egész 

választási rendszerünk újragondolásra került. A HÖK reformoknál Kari szinten 

is fontos figyelmet fordítottunk az előzetesen felmért hallgatói igényekre, így az 

új Alapszabály értelmében 2015-től a BGGyK-on közvetlen elnökválasztás 

valósulhat meg. A tisztségviselők megválasztását is új, demokratikusabb keretek 

közé helyeztük, így a tavaszi választásokon már nem elnök és csapata kerül 

megválasztásra, hanem a tisztségviselőkről külön-külön szavaz a Küldöttgyűlés. 

A márciusban megtartandó egységes választások már elektronikus úton 

zajlanak, mely megkönnyítheti ezek lebonyolítását, illetve szélesebb körben 

eljuthat a hallgatókhoz, hogy minden egyes egyetemi polgár valóban éljen is 

szavazati jogával. 

A BGGyK HÖK Alapszabályának újraírása évek óta esedékes volt, az 

elkövetkezendő időszakot nagyban megkönnyítheti, hogy erre most sor került. 

Tekintve, hogy többek között ez a szabályzat ad keretet a munkánknak, fontos, 

hogy minden területre kiterjedjen, átfogóan meghatározza a jogokat, 

feladatköröket és kötelezettségeket. 

 

A reformok szükségességét fokozta, hogy az utóbbi időkben a hallgatói 

önkormányzatokkal szembeni sztereotípiák még inkább felerősödtek. Az elmúlt 

időszak botrányai nem csak egyetemi, de országos szinten is felbolygatták a 
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hallgatói önkormányzatok életét.  Ezzel párhuzamosan az adatbekérések és 

ellenőrzések, köztük a KEHI (Kormányzati Ellenőrzési Hivatal), ÁSZ (Állami 

Számvevőszék), és további egyetemvezetői ellenőrzések aktuálisan megoldandó 

feladatok elé állítanak minket. Ez természetesen rengeteg többlet feladattal és 

kötelességgel jár, melyek esetenként hátráltathatják a hosszú távon 

megvalósítandó céljainkat, elképzeléseinket. Ezekre az ellenőrzésekre számítunk 

a továbbiakban is, és igyekezni fogunk minél előbb kielégítő információkkal 

szolgálni eleget téve az éppen aktuális adatbekéréseknek. Az ellenőrzésekkel 

párhuzamosan az eddigi ösztöndíjaknak és ezek pályázati rendszerének 

megreformálása történt és történik folyamatosan, melyet a továbbiakban 

szeretnék véglegesíteni. Többek között szeretnénk egy tudományos pályázati 

rendszert kiépíteni, mellyel a Tudományos Diákköri Konferencián résztvevő 

(TDK-zó) hallgatók támogatását biztosítanánk. Továbbá a sport-és kulturális 

ösztöndíjak odaítéléséhez a jövőben egy teljesen új rendszer kialakítása lesz 

szükséges, egy bíráló bizottság felállítása és egységes szempontrendszer 

kidolgozása. Az eddiginél sokkal magasabb fokú dokumentálásra van szükség, 

melyet az elmúlt évben el is kezdtünk. 

A Hallgatói Önkormányzat beszámolási kötelezettsége magasabb fokú lesz a 

jövőben, mely szintén az elmúlt időszak eseményeinek következménye. 

Természetesen ezen elvárásoknak igyekszünk megfelelni, magunkat is 

rendszeresen újraellenőrizni, a hiányosságokat pótolni az Önkormányzat 

mindennapi működése során. A bizalom legfontosabb építőköve a transzparens 

működés megteremtése. A gazdasági tervek és beszámolók segítségével a 

hallgatók tisztában lehetnek az Önkormányzat költségvetésével, szabályszerű 

gazdálkodásával. Az elnökség tagjainak rendszeres beszámolói révén időről 

időre betekinthetnek az elmúlt időszak feladataiba, aktuális tevékenységeinkbe a 

hallgatók és a többi részönkormányzat egyaránt. 

 

 A reformok témaköre mentén ki kell térjek a rendezvényekre, mely jelenleg 

kardinális, megoldandó feladat egyetemi szinten. Folyamatban van a 

közbeszerzési eljárás a nagyrendezvényekre, illetve a gólyabál szervezése is 

most zajlik. Ma egy felsőoktatási intézmény hallgatói életében jelentős szerepet 

töltenek be a rendezvények. Az egyetemvezetés és a részönkormányzatok 

egyeztetései kapcsán gyökeresen átalakul az eddigi gyakorlat a 

rendezvényszervezés terén, különösen a gólyatáborokat tekintve. Ez az új 

rendszer még nem tudjuk, pontosan mit tartogat, de több energiát igényel majd, 

sokkal pontosabb dokumentálás, illetve egyeztetések lesznek szükségesek. A 

korábbinál lényegesen magasabb fokú szervezettséget és előre tervezést várnak 

el a hallgatói önkormányzatoktól melynek egyértelműen érdekünk és 

kötelességünk eleget tenni, annak érdekében, hogy hallgatóinknak a lehető 

legmagasabb színvonalú kulturális programokat és szórakozási lehetőségeket 
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megteremtsük. Rácáfolva az elmúlt időszak negatív tapasztalataira, feladatunk 

megmutatni, hogy Egyetemünkön és Karunkon igenis van helye a Hallgatói 

Önkormányzat közreműködésével szervezett rendezvényeknek és 

eseményeknek, szükség van rájuk, pozitív példaként szolgálhatunk, hogyan kell 

egy értékes és érdemi programot biztosítani a hallgatók számára. 

 

A hallgatói önkormányzatokkal szembeni előítéletek ellen továbbá úgy 

tehetünk, ha megmutatjuk, hogy mi elsősorban hallgatók vagyunk, akik valóban 

a hallgatótársaikért tevékenykednek. Fontosnak tartom, a közvetlenséget a 

hallgatók felé, a nyitottságot, hogy minél több oldaláról megismerhessék a 

Hallgatói Önkormányzatot és tisztségviselőinket. Ennek érdekében 

szorgalmazni fogom az elnökség bemutatkozóit, melyeket nem csak a honlapon, 

hanem az évfolyamcsoportokban és a levelező listákon is elérhetővé kívánunk 

tenni. 

Úgy vélem, hogy a hatékony kommunikáció elengedhetetlen egy hallgatói 

önkormányzat működéséhez. Szeretném mindig naprakészen és hitelesen 

tájékoztatni a hallgatókat, legyen szó a szociális ösztöndíj pályázásáról, a 

tanulmányi ügyek változásáról vagy éppen kulturális egyetemi rendezvényekről. 

A kommunikáció színterei, ahogy eddig is, a levelezőlisták, a legnépszerűbb 

internetes közösségi oldal, továbbá a nemrég elkészült honlap, melyet 

folyamatosan fejlesztünk. Ennek érdekében célom a kommunikációs feladatok 

újragondolása az elnökség tagjaival, elsősorban a kommunikációs referenssel. 

Ezeken túl a tisztségviselők továbbra is a fogadóóráikban és e-mailben is a 

hallgatók rendelkezésére fognak állni. 

Ahhoz, hogy a hatékony információátadást megvalósítsuk, önmagunknak is 

tájékozottnak kell lennünk, tisztában kell lennünk az aktuális felsőoktatási és a 

szakmát érintő ügyekkel, illetve az elnökségen belüli kommunikációnak is jól 

kell működnie. 

 

A kommunikációhoz szorosan kapcsolódik a Kari kiadvány (Bárczium), mely 

jelenleg nem tud olyan rendszerességgel megjelenni, ahogyan az a tervezetben 

szerepel. Ennek több, köztük közbeszerzési eljáráshoz kapcsolódó oka van. 

Mindezeket együttvéve, a Kari kiadványunknak az újragondolása is terveim közt 

szerepel, egy profilújítást is lehetőségként fenntartva, mellyel egy megújult, 

esetleg más jellegű tartalommal rendelkező újságot biztosíthatnánk a hallgatók 

számára nyomtatott és elektronikus formában egyaránt. 

 

Továbbá célom, hogy ápoljam az elődeim által kialakított jó kapcsolatot Karunk 

vezetésével. 
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Továbbra is fent fogjuk tartani a Természettudományi Karral –évek óta tartó – 

együttműködésünket, illetve az Egyetemi Hallgatói Önkormányzattal és a többi 

részönkormányzattal is szorosabb kapcsolat kialakításán fogunk dolgozni. 

Annak érdekében, hogy a BGGyK HÖK elnökségén belül is meglegyen az 

összhang, terveim között szerepel egy tavaszi vezetőképző és az év során több 

csapatépítés, kötetlen találkozó megszervezése. Fontosnak tartom, hogy a 

tisztségviselőkön túl az Ellenőrző Bizottság tagjait, az irodavezetőt, a 

seniorkoodinátort, a kari főmentort és a Bárczium főszerkesztőjét is bevonjuk a 

csapatépítésekbe, a szorosabb együttműködés érdekében. Ezen kívül a bizottsági 

tagokkal is szeretném, ha szorosabb kapcsolatot ápolna az elnökség.            

 

Itt térnék ki az utánpótlásképzés jelentőségére, melyre a jövőben is nagy 

hangsúlyt szeretnék fektetni. Több hallgatót bevonni a munkánkba, bizottsági 

tagokat toborozni (Kari Ösztöndíj Bizottság, Kommunikációs Bizottság, 

Külügyi Bizottság, Sport-és Rendezvényszervező Bizottság és Tanulmányi 

Bizottság), és egy-egy tisztségviselő leköszönése esetén biztosítani a bizottsági 

tagok és a tisztség iránt érdeklődők felkészítését, a munkavégzéshez szükséges 

tudnivalók átadását. Ehhez szeretném, ha az adott tisztségekhez kapcsolódóan 

elkészülnének a „kisokosok”, melyek olyan kis füzetek lennének, amiben 

minden szükséges és hasznos információ megtalálható, melyet bármikor 

elővehetnek segítségül tisztségviselőink a munkájuk során. Ezeket a korábbi 

képzések kiadványai (EHÖK vezetőképző füzetei, HÖOK kiadványok), illetve 

aktuális tudásunk alapján szeretném összeállítani. Az utánpótlásképzés 

fejlesztésének szempontjából fontos kezdeményezés, hogy az új Alapszabályban 

újonnan meghatározott elnöki megbízott feladatköre is tartalmazza ennek 

koordinálását.  

Ez az új tisztség, illetve a szakterületi bizottságokhoz meghatározott egyéb 

megbízotti munkakörök újabb lehetőségeket nyitnak a Kari Hallgatói 

Önkormányzat szervezeti fejlesztésében, ezzel biztosítva a szélesebb körben 

megvalósuló hallgatói érdekképviseletet, színesítve a Kari hallgatói életet. A 

Tudományos ügyekért felelős megbízott tisztségének betöltésével kiemeltebb 

figyelmet kaphatnak a Karon tudományos munkát folytató hallgatók, a 

kutatásokba bekapcsolódók, a TDK-zók, illetve a demonstrátorokkal való 

kapcsolattartás is gördülékenyebbé válhat. A Sportügyekért felelős megbízotti 

tisztség Alapszabályban való meghatározásával lehetőség nyílik arra, hogy egy 

bizottsági tag kiemelten az Egyetemi és Kari sportéletre koncentráljon, ezzel is 

bővítve és népszerűsítve a hallgatók számára fenntartott lehetőségeket. 

 

Az eddigi hagyományokat követve, heti rendszerességgel tartanánk elnökségi 

üléseket, ahol megbeszélnénk az aktualitásokat. Ezek jegyzőkönyvét 

emlékeztetőül küldeném ki az elnökség tagjainak az ülést követő napokban. 
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Célom, hogy az elnökségünk aktív és konstruktív munkavégzést valósítson meg. 

Fontos, hogy előre gondolkodjunk, legyünk céltudatosak, segítsünk egymásnak 

és merjünk segítséget kérni egymástól. Az előre kitűzött célokon túl, tudjunk 

reagálni és megoldást találni a váratlan helyzetekre is. 

Ehhez elengedhetetlen, hogy ne csak egy munkahely legyen a HÖK Iroda, 

hanem egy otthonos közeg is. 

 

A fenti terveim mellett a legfontosabbnak tartom, továbbra is úgy megvalósítani 

a hatékony érdekképviseletet, hogy az Egyetem és a Karunk értékeit és 

szellemiségét képviseljem és közvetítsem mindvégig. 

Célom, hogy a leendő csapattal egységként képviseljük hallgatótársainkat, 

megoldást találjunk az aktuális problémákra, színesebbé tegyük a Kar életét. 

 

 

Kérlek Titeket, hogy amennyiben egyetértetek terveimmel úgy támogassátok 

programomat! 

 

 

 

Üdvözlettel: 

Márkus Mariann 
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